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Protokół nr XXIX/2017 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji 

w dniu 30 października 2017r. 

 

XXIX zwyczajna sesja Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji rozpoczęła się o godz. 16.00 

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Dominiczak i powitała radnych 

Rady Gminy Krzeszyce, Wójta Gminy Stanisława Peczkajtisa, Zastępcę Wójta Irenę Szpulak, 

Skarbnika Gminy Zofię Smolińską, sołtysów poszczególnych sołectw, zaproszonych gości: 

mec. Pawła Bogackiego. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła quorum radnych – 11 radnych obecnych – lista obecności 

w załączeniu. 

Wobec powyższego Rada może obradować i podejmować prawomocne decyzje.  

 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 
3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krzeszyce wraz z informacją o kształtowaniu 

się WPF za I półrocze 2017 roku. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 2017r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych w Rudnicy, 

Kołczynie, Studzionce i Muszkowie.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Krzeszyce z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie 

bezprzetargowym na część działki nr 340 stanowiącej własność Gminy Krzeszyce położony 
w obrębie Krzeszyce.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie urządzeń oświetlenia ulicznego w trybie 
bezprzetargowym na terenie Gminy Krzeszyce. 

9. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad sesji. 
 

Przewodnicząca zwróciła się o ewentualne uwagi.  

Radny Bogusław Pawlak wnosi o zmianę porządku obrad przez wycofanie pkt. 8 z uwagi na 

brak kompetencji Rady w tym zakresie. 

Mec. Paweł Bogacki – Zgoda Rady jest niezbędna, gdy dochodzi do sprzedaży 

nieruchomości. W zakresie sprzedaży rzeczy ruchomych to wchodzi w zakres zwykłego 

zarządu mieniem gminy, co należy do wyłącznej kompetencji wójta. Zdarzyło się w skali 

kraju, że Rady Gminy mimo wszystko podejmowały uchwały w tych sprawach, ale one były 

uchylane przez nadzór jako wydane bezpodstawnie. Rozmawiać o tym można, a nawet trzeba, 

ale żeby uchwały tutaj nie podejmować, bo nie ma podstawy prawnej. Wniosek o wycofanie 

może złożyć radny czy też wójt.  

 

Na salę przybył radny Roman Kruszakin. 

Na salę przybył radny Andrzej Żmijak. 

Obecnych 13 radnych. 
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Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad wnioskiem radnego Bogusława Pawlaka 

o wykreślenie z porządku obrad pkt. 8.  

za 13, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Przewodnicząca odczytała nowy porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 
3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krzeszyce wraz z informacją o kształtowaniu 

się WPF za I półrocze 2017 roku. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 2017r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych w Rudnicy, 

Kołczynie, Studzionce i Muszkowie.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Krzeszyce z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie 

bezprzetargowym na część działki nr 340 stanowiącej własność Gminy Krzeszyce położony 
w obrębie Krzeszyce.  

8. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
9. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 

za 13, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Ad. 1b 

Radni uwag nie wnieśli. 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto  

13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 2 

Wójt Gminy Stanisław Peczkajtis - chciałbym przypomnieć, że ostatnia sesja odbyła się 

14 września i od tamtej pory zdam taką krótką relację, co się wydarzyło: 

- 16 września – spotkanie z mieszkańcami Studzionki, które pani sołtys zorganizowała, 

- 17 września odbyła się Jesień w Gliśnie, reprezentowało powiat sulęciński sołectwo 

Przemysław, chciałbym z tego miejsca pani sołtys podziękować za zaangażowanie, nie udało 

się I miejsca, ale to chyba zagrywka taktyczna była, bo ci co zajmują pierwsze miejsce to są 

później wykluczeni z tego turnieju na 3 lata, ale na pudle się znaleźliśmy,  

- 19 września w Gorzowie odbyło się szkolenie, udział wziąłem razem z panem Filipowiczem 

w zakresie tzw. RODO, to jest rozporządzenie o ochronie danych osobowych które wchodzi 

od 25 maja i niestety znowu będziemy musieli mieć, każda jednostka samorządowa będzie 

musiała zatrudnić inspektora od danych osobowych, niezły to jest też koszt.  

Zastępca Wójta – koszty zatrudnienia takiej osoby będą od 10 do 20 tys. zł. My mamy 

9 jednostek, myślałam, że uda się połączyć np. Centrum Usług Wspólnych plus 2 szkoły, my 

jako gmina z ośrodkiem kultury i biblioteka, ZUK jako samodzielna – akurat tak nie można, 

każda jednostka musi mieć zatrudnionego u siebie takiego inspektora. To jest wymóg 

obligatoryjny, ustawowy. A oprócz tego zanim dojdzie do zatrudnienia potrzeba jest 

przeprowadzenia audytu w tej kwestii – to jest rzędu do 6 tys. zł. Jest to też zobligowane 

ustawą. Myślę, że takich osób, które są ustawowo nam narzucane do zatrudnienia 

w samorządach będzie więcej. Ponieważ jest też taki projekt, program – polecam – 

o bezpieczeństwie na drodze w województwie lubuskim, gdzie mówi się, że już powinien być 
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w każdej jednostce samorządowej zatrudniony wysoko kwalifikowany specjalista do 

bezpieczeństwa na drodze – to są kolejne wydatki. W tej chwili brakuje do zatrudnienia, do 

pracy w samorządach. Tak więc mówię – audyt do 6 tys., wynagrodzenie inspektora od 12 do 

20 tys. rocznie, może to być płatne w 4 ratach co by samorządy za bardzo nie płakały – to są 

wymogi, od których niestety nie uciekniemy. Ustawa wchodzi 25 maja. Może to być umowa 

zlecenie, może być na etacie – zależy jak my się do tego ustosunkujemy. Za „nie manie” 

takiego inspektora grozi kara dla kierownika jednostki nawet do 100 tys. Musimy być do tego 

przygotowani. Na razie mamy jedną ofertę – firma ta ma odpowiedni certyfikat, ponieważ 

inspektorzy mają mieć wyjątkowe certyfikaty wydawane przez i Unię i nasze wszystkie 

jednostki, na razie mamy ofertę jednej firmy, zobaczymy co będzie dalej. Wszyscy włodarze 

na razie odsuwają kalendarz, bo jest dopiero październik, do maja daleko. Ale myślę, że tak 

grudzień-styczeń to już będzie lawina tego wszystkiego. Znika takie stanowisko jak ABI i ci 

co są ABI przejdą na inspektorów.  

Wójt Gminy:  

- 21-22 września Wojewódzkie Centrum Zarządzania Kryzysowego zorganizowało dla 

wójtów, burmistrzów, prezydentów szkolenie w Świnoujściu – większość wójtów była, to 

były takie 2 dni wysłuchiwania na temat tych spraw związanych z zagrożeniem wojną, 

zabezpieczenia dóbr kulturalnych, 

- 27 września – tu radni też mieli zaproszenie – w GOK obyło się takie spotkanie, debata co 

dalej z GOKiem, jak wiecie pani Gosia złożyła wypowiedzenie, staraliśmy się przekonać, 

żeby została, niestety zdecydowała się odejść i powołałem na czas pełnienia obowiązków 

panią Lucynę Poznańską, 

- 29 września odbyło się spotkanie z sołtysami związane z podziękowaniem za udział 

w Krzeszyckiej Jesieni, również takie podsumowanie wydawania pieniążków z funduszu 

sołeckiego, 

- 30 września odbyło się spotkanie w Rudnicy z zespołem „Rudniczanka” z okazji 50-lecia 

ich powstania, w sumie to 50-lecie obchodzili 2 lata temu, ale w związku z tym, że minister 

ich odznaczył medalem za zasługi to panie sobie zrobiły takie spotkanie,  

- 2 października odbyło się w filharmonii gorzowskiej 30-lecie powstania Kostrzyńsko-

Słubickiej Strefy Gospodarczej, 

- 4 października Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej 

Górze zorganizował konferencję i też takie szkolenie w sprawie odnawialnych źródeł energii, 

takie samo szkolenie w Poznaniu odbyło się 16 października, gdzie też byłem  - 

podsumowując te wszystkie spotkania – dużo obiecywanek, a za tym nie idą konkrety. Bo jak 

tutaj wam wcześniej mówiłem – tutaj jest inwestor, który chce wejść w tą fotowoltaikę – dalej 

to zostało odwleczone. Nie wiadomo co z tym dalej.  

- 5 października z panią Ireną spotkaliśmy się w Gorzowie z panią poseł Siwińską, 

w międzyczasie, że byliśmy już w Gorzowie to też pojechaliśmy się spotkać z włodarzami 

Gminy Deszczno, aby porozmawiać w sprawie naprawy dróg – drogi z Kiełpina do Rudnicy, 

rozmawialiśmy też w kwestii budowy ścieżek rowerowych, kalendarz spotkań na przyszłość 

sobie ustaliliśmy,  

- z 5 na 6 października cały kraj nawiedził orkan Ksawery i tutaj też taka prośba, bo my na 

drugi dzień jako włodarze i pracownicy rozjechaliśmy się po terenie, żeby zobaczyć ogrom 

tych zniszczeń – i tak na przyszłość musimy doprecyzować – paru sołtysów postarało się i to 

też do mieszkańców – żeby pierwsze jakieś szkody to żeby do nas trafiało bezpośrednio albo 

do sołtysów. Bo pani sołtys z Rudnicy  - jedyna pani sołtys, która raniutko objechała całą 

Rudnicę, zadzwoniła, że „u nas jest spokojnie, nie ma żadnych szkód”. Tomek też. Musi być 

ten kontakt, bo z powodu braku energii elektrycznej ten zasięg komórek, czy działalność w 

niektórych sieciach to nie za bardzo to zdało egzamin. Poprosiłem panią Ewelinę Buksę, żeby 

przedstawiła taką krótką notatkę: „W związku z wystąpieniem w dniu 5-6 huraganu Ksawery 
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do GOPSu w Krzeszycach wpłynęło 12 wniosków o udzielenie pomocy, straty te wyrządzone 

zostały na budynkach mieszkalnych, jak i gospodarczych. Komisja powołana przez wójta 

dokonała stosownych szacowań i na tej podstawie do dzisiaj wypłacono 23.900 zł. Środki 

finansowe pochodzą z rezerwy celowej budżetu państwa i są pozyskiwane przez Lubuski 

Urząd Wojewódzki.” Wnioski o przyznanie kolejnych środków finansowych są w trakcie 

przygotowań i te kolejne wnioski to są dużo, dużo większe. Całe szczęście, że ten orkan co z 

soboty na niedzielę przeszedł, tzw. Grzesiu, mniej spowodował strat. Dzisiaj kierownik 

placówki energetycznej z Sulęcina dzwonił dopytując się – w Przemysławiu, myślę, że to 

chodzi o to pole w kierunku Zaszczytowa – to przy naszej drodze jest, będziemy musieli 

wystąpić o zgodę na wycięcie topoli. Będziemy musieli zrobić inwentaryzację jakby 

wszystkich drzew, które zagrażają przy budynkach, przy drogach, przy placach zabaw, ale 

niestety, ale coraz częściej huragany są i mimo, że są obrońcy tych drzew  - a później są 

straty, ofiary śmiertelne. 

Zastępca Wójta – ja tylko dopowiem. Na komisji prosiłam radnych, żeby zgłaszać, powiem 

do państwa sołtysów, żebyście przejrzeli te wasze sołectwa i sami te newralgiczne miejsca 

i podali albo mnie, albo panu Jankowi, bo my nie wszędzie dojedziemy, zobaczymy, czasami 

za późno, czasami za wcześnie, żebyśmy mogli zrobić taką inwentaryzację tych drzew nie 

tylko przy naszych placach, ale i u sąsiadów, uczulajcie jedno na drugie, bo to jest ważne, 

wydaje się czasami, że to nie jest na moim, tylko na sąsiada, ale jak ono upada różnie, nie 

wiadomo, gdzie ono poleci, może ono zniszczyć i mnie i sąsiada. Póki jest czas to naprawdę, 

zdarzają się sytuacje coraz częściej, przyjdzie jesień, słota, szaruga, wczesna zima i będzie 

różnie. Pan Janek o tym wie i bardzo o to prosi – prosimy o pomoc, sami nie będziemy mogli 

w tak szybkim czasie wszystko zrobić, a potem wiadomo wniosek, wycięcie, energetyka, 

kosze, straże  to też się przełoży, że to będzie trwało dłużej. 

Wójt Gminy: - ta świadomość po tych ostatnich wichurach do społeczeństwa dotarła, bo 

jeszcze nigdy tak wiele podań o zgodę na wycięcie drzew nie było jak teraz, teraz chyba 

wpłynęło z 15 z różnych sołectw i dobrze, jeżeli ktoś się czuje zagrożony to czemu nie,  

- 7 października odbyło się w lokalu Nestor 65-lecie Koła Łowieckiego Łyska, 

- 10 października podpisałem z Polską Grupą Biogazową, ta co planuje na naszym terenie 

biogazownię i wcześniej Państwu mówiłem, że modne są teraz klastry energetyczne 

i podpisałem list intencyjny o powołaniu takiego klastra energetycznego, zobaczymy co 

z tego wyjdzie,  

- 12 października odbyło się 20-lecie powstania Celowego Związku Gmin, 

- 21 października – 40-lecie też w Nestorze było organizowane przez Polski Związek 

Hodowców Gołębi Pocztowych oddział w Gorzowie, miałem okazję uczestniczyć, 

- 26 października zostałem wezwany na rozprawę sądową dotyczącą pana (…), pan (…) nie 

stawił się, byłem ja świadkiem i jeszcze 6 policjantów, zeznawałem w sprawie tego 

zniszczonego przystanku w Kołczynie i było pytanie „a co pan jeszcze w sprawie wie” – 

odniosłem się do tego, że mieszkańcy, radni, sołtysi te wszystkie sprawy z nim, że przez 

tygodnie, miesiące zgłaszaliście i żadnego odzewu nie było i się okazuje, że pan (…) na tych 

badaniach psychiatrycznych jest poczytalny, widocznie więcej dostanie,  

- ostatnio na komisjach pani Irena przedstawiła - 26 października podpisanie z PROWem 

umowy o dofinansowaniu w zakresie inwestycji wodnościekowej – budowy 70 oczyszczalni 

przydomowych + modernizacja SUWu Stacji Uzdatniania Wody, koszt całej inwestycji jest 

w wysokości 2 mln 800 tys. Jasiu miał w tym tygodniu, jak nie dzisiaj, to jutro – ma to być 

zgłoszone do przetargu, bo jak wcześniej mówiłem ogłosiliśmy wcześniej przetarg, ale tam 

było w uwagach, że z chwilą nieotrzymania dofinansowania to umowa zostałaby rozwiązana 

i być może ten zapis odstraszył potencjalnych wykonawców, bo nikt się nie zgłosił. 

I obawiamy się i to nie tylko my, inni włodarze, wiecie co się dzieje na rynku, brakuje firm. 

Z tego co wiem, pan Giemza wspominał, że w skali województwa jest 1300 oczyszczalni 
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przydomowych. My na szczęście mamy to rozdzielone w dwóch etapach – oczyszczalnie 

przydomowe to pierwszy etap do 31 grudnia przyszłego roku, a drugi etap modernizacja 

SUWu jest do 31 grudnia 2019r. Być może pozwoli nam to na wyłonienie jakiegoś 

wykonawcy. Oby, bo nawet i z mediów widzicie, w Gorzowie miała być modernizowana 

ul. Kostrzyńska, firma wygrała, a że inne firmy zaczęły się odwoływać, a czas króciutki, bo 

chyba niecały rok i firma przed podpisaniem umowy zdecydowała się zrezygnować i nie 

wiadomo czy ten drugi, który był w kolejce zgodzi się. To wszystko za długo się ciągnęło - te 

nowe fundusze, oprócz tego programu scaleniowego, który od razu jakby ruszył, te inne 

programy z takim dużym przesunięciem, że to wszystko spadnie na przyszły rok. Ale bądźmy 

dobrej myśli. 

- wiem, że na komisji były zapytania dotyczące drogi w Czartowie, byłem na rozmowach 

z wykonawcą. On wie, że termin już się zbliża, bo mamy umowę, która zobowiązuje go, że 

ma to zrobić do 15 listopada i zapewnił mnie, że w czwartek, zaraz po Wszystkich Świętych 

wchodzi i będzie robił tą drogę.  

 

Ad. 3 

Skarbnik Gminy – Wymieniona informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Krzeszyce wraz z informacją o kształtowaniu się WPF za I półrocze 2017 roku była 

przedmiotem szczegółowej analizy na komisjach. Ogólnie chciałam powiedzieć, że za 

I półrocze plan naszego budżetu jest realizowany dosyć dobrze. Wykonanie dochodów 

wynosi 10.441.851 zł, co stanowi 53,7% w stosunku do planu. Najlepiej się kształtują 

dochody bieżące, trochę problem jest z dochodami majątkowymi. Przynajmniej na półrocze 

był. Teraz już się troszkę poprawiło na dzień dzisiejszy. Natomiast wykonanie wydatków też 

kształtowało się dobrze, co prawda nie było ono wykonane w 50% z uwagi na brak realizacji 

planowanych inwestycji, jeżeli ktoś szczegółowo pamięta, były planowane inwestycje, a do 

ich realizacji w tym roku już nie dojdzie. Dlatego też te wydatki zostały wykonane w trochę 

mniejszym stopniu bo 49,44%, większość to stanowiły wydatki bieżące, bo inwestycyjne 

zostały wykonane na kwotę 173.798,68 zł co stanowi 9,46% w stosunku do planu, czyli 

bardzo mało. W związku z tym, że dochody były dobrze wykonane, a wydatki mamy nawet 

nie w 50% to powstała nadwyżka budżetowa, tak to było na I półrocze, ale to nie znaczy, że 

tak będzie do końca roku. Myślę, że jeżeli nie będziemy realizować tych inwestycji, o których 

wspominałam, to też sytuacja nie powinna być gorsza. Na półrocze jest 567.069 zł. Gmina 

Krzeszyce posiada zobowiązania długoterminowe na kwotę 7.186.297 zł. Budżet nasz rośnie 

– jak zaczynałam to było 9 mln, a teraz jest 20. Przez ileś tam lat to się podwoiło to wszystko. 

Dużym zastrzykiem jest 500+, bo jednak to jest dużo w naszym budżecie, jeszcze niedawno 

było 14, około 15, a teraz jest 20. Te 3 mln 600 to jest bardzo dużo jak dla naszego budżetu. 

Stąd te dochody własne w naszym budżecie maleją, rosną te zewnętrze źródła, jak subwencje, 

jak wszystkie dotacje. Wieloletnia Prognoza jest odzwierciedleniem tej sytuacji – planu na 

2017 i kolejne lata związane ze spłatą naszych kredytów, wszystko to kształtuje się tak jak 

i w budżecie. Przyjęcie do protokołu informacji o wykonaniu budżetu za I półrocze musi 

odbyć się po zapoznaniu Rady z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej i ta opinia jest 

w postaci uchwały nr 503/2017 z 21.09.2017r. Po przeanalizowaniu informacji o przebiegu 

wykonania postanowiono w § 1 pozytywnie zaopiniować informację o przebiegu wykonania 

budżetu za I półrocze 2017r. Dalej jest uzasadnienie, w którym są podane te ogólne kwoty, 

o których Państwu przed chwilą w zarysie powiedziałam.  

 

Radni pytań nie mają. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Krzeszyce wraz z informacją o kształtowaniu się WPF za I półrocze 2017r. 

za 11, 0 przeciw, 2 wstrzymujących się 
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Ad. 4 

Skarbnik Gminy – Tu również szczegółowo te zmiany zostały przedstawione na komisjach. 

Ogółem budżet zwiększa się łączną kwotą planowanych dochodów o 38.576 zł, natomiast po 

stronie wydatków zwiększa się o 96.246,13 zł i zmniejsza o kwotę 57.670,13 zł. Suma 

summarum jest to zwiększenie budżetu, są tu przesunięcia w ramach wydatków, natomiast 

generalnie budżet zwiększa się o 38.576. W związku z tym, że zmienia się przychody 

i Zakładu Usług Komunalnych zmienia się treść załącznika nr 6 do uchwały budżetowej. 

A w związku z tym, że również w tej uchwale są zmiany związane z dotacjami, między 

innymi dla naszych stowarzyszeń ochotniczych straży pożarnych zmienia się również 

załącznik, który mówi o dotacjach, których gmina udziela dla wszystkich jednostek spoza 

naszego budżetu.  

 

Radni uwag i pytań nie mają. 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXIX/161/2017 w sprawie zmiany budżetu 

2017r., którą przyjęto  

13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 5 

Zastępca Wójta – Na komisji już zapoznawałam szanowną Radę na temat zmian w uchwale. 

Tylko krótko powiem, żeby państwo sołtysi też mieli wiedzę. Dokonaliśmy z panem 

Gondkiem weryfikacji opłat i stwierdziliśmy, że być może niektóre punkty są troszeczkę 

zawyżone, zeszliśmy z opłat. Zmieniła się też linia na temat orzekania uchwał – więc 

w naszej uchwale było powielenie zapisów, które wynikały wprost z ustawy, że nie można 

dopuścić do ponownego pochówku, jeżeli nie będzie wniesiona opłata lub ktoś nie wniesie 

zastrzeżenia, więc ten punkt został wykreślony. I tak samo został usunięty punkt dotyczący 

reklam, ponieważ opłata za reklamę jest usługą publiczną – ten zapis też zostaje wykreślony. 

Nie mamy opracowanej uchwały wynikającej z ustawy krajobrazowej na temat zasad 

umieszczania reklam i opłaty za reklamę. Został usunięty też punkt uchwały, która była do tej 

pory, mówiący o pobieraniu opłaty za wjazd na cmentarze, okazuje się że to musi być zawarta 

umowa cywilnoprawna między administratorem a firmami, które świadczą taką usługę. Więc 

będzie musiał tutaj pan Gondek opracować wzór takiej umowy i wiemy, że na każdym terenie 

są jakieś firmy, które przeważnie, najczęściej zajmują się sprawianiem pochówków – taka 

umowa zostanie już bezpośrednio podpisana, ona wynika z Kodeksu Cywilnego i tutaj te 

zapisy zostały poprawione w tej proponowanej uchwale. Macie Państwo poprawioną 

uchwałę, gdzie w § 2 jest zmieniony zapis „Traci moc” zamiast „Uchyla”. Spróbujemy, 

zobaczymy jak to w tej chwili będzie wyglądało. Mam nadzieję, że ta zmieniona uchwała 

wpłynie na to, że opłaty będą dokonywane systematycznie. Z tego co przekazał mi pan 

kierownik na chwilę obecną: Kołczyn opłacono 70% istniejących grobów, Rudnica 50%, 

Muszkowo 47%, Studzionka 28%. Z tego co mi pan kierownik przekazał koszty jakie ponosi 

zakład to był podatek + wywóz, porządkowanie śmieci. W tej chwili, jak gdyby tworząc ten 

kapitał podstawowy, można będzie się przyjrzeć po zakończeniu roku kalendarzowego 

i zaplanować ewentualnie modernizację, porządki, zmianę ogrodzenia, wytyczenie ścieżek, 

takie typowe prace porządkowe. Tak powinno być – to jest nasza społeczność, nasza gmina. 

W związku z takimi a nie innymi pogodami jakie występują też trzeba się przyjrzeć 

szczególnie w Kołczynie, tam są takie drzewa, które nie są bezpośrednio na cmentarzu, ale 

tak przylegają, mogą uszkodzić, to też trzeba będzie uporządkować. I te pieniążki wtedy 

zostaną zagospodarowane. Zobaczymy jak to się będzie układało. W tej chwili nie jest źle. 

Tam gdzie jest najmniejszy cmentarz to i dlatego te opłaty są najmniejsze. Tam gdzie jest 

więcej nowych to się przekłada automatycznie, że jest większa świadomość, więcej tego 

wszystkiego jest. Dlatego ta zmiana uchwały - po przejrzeniu jeszcze raz tych kosztów 
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ekonomicznych – jak to wpływa, jak które usługi są najczęściej sprawowane. Zeszliśmy 

z opłaty tam gdzie były grobowce murowane, gdzie po prostu na wiejskich cmentarzach tego 

nie ma. Jest to bardzo rzadkie, jeżeli się trafia. Ta sytuacja została uporządkowana, to wynika 

z ustawy i to powinno być poparte uchwałą.  

Radny Andrzej Żmijak – jaki jest tu VAT? 

Radny Bogusław Pawlak – 23%. 

Zastępca Wójta – Zasiłek pogrzebowy od wielu lat jest tylko 4 tys., pamiętacie Państwo, że 

kiedyś było 6 tys., kiedy brakło pieniędzy w budżecie został zmniejszony do 4 tys. i tak jest 

od kilku lat. Na komisjach byliście Państwo zgodni.  

Wójt Gminy – Większość Was była na cmentarzu parafialnym w Krzeszycach i ksiądz 

proboszcz przeprowadził inwestycję w postaci ścieżek przez cmentarz. Mieszkańcy innych 

sołectw, gdzie są inne cmentarze, nasze komunalne, pytają kiedy na ich cmentarzach też, że 

jednak ta estetyka, takie zagospodarowanie – tego ludzie oczekują. Tutaj w Krzeszycach 

chyba wszyscy parafianie, którzy odwiedzają te groby to twierdzą, że wreszcie jest 

kulturalnie.  

Zastępca Wójta – z biegiem czasu wszędzie tak będzie.  

Radny Wiesław Małaczyński – rozumiem, że inwentaryzacja grobów była i już jest 

skończona? 

Zastępca Wójta – była zrobiona przed przekazaniem do Zakładu Usług Komunalnych.  

Radny Wiesław Małaczyński – ustalono opiekunów prawnych tych grobów, z którymi jest 

problem, którymi praktycznie nikt się nie zajmuje? 

Zastępca Wójta – Ja myślę, że takie pytanie dokładne to do pana kierownika, ale my 

zrobiliśmy inwentaryzację, każdy cmentarz był wypunktowany, wyrysowany, wypisane 

nazwisko i taka dokumentacja została przekazana. Na pewno trafiają się takie groby, że nie 

ma rodziny, może rodzina wyjechała, może nikt się nie chce do tego przyznać, na pewno tak 

będzie, jest i będzie. Jaki jest to procent tych grobów to nie odpowiem panu w tej chwili.  

Radny Bogusław Pawlak – Tak uchwała też mówi, że za 2-3 groby mamy odroczoną płatność 

i wtedy zobaczymy. Dopiero za 5 lat będzie można o tym rozmawiać.  

Radny Antoni Hajdajenko – Te opłaty za jeden grób co tu jest 250 zł, w przypadku Krzeszyc 

i parafialnego cmentarza to za 20 lat jest 600 zł, czyli dużo, dużo więcej i dlatego może tutaj 

mamy chodniki, a te chodniki w innych miejscowościach to myślę jest daleka przyszłość.  

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXIX/162/2017 w sprawie ustalenia opłat za 

korzystanie z cmentarzy komunalnych w Rudnicy, Kołczynie, Studzionce i Muszkowie, 

którą przyjęto  

11 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymujących się od głosu 

Ad. 6 

Zastępca Wójta – Co roku jest podejmowana ta uchwała, która pozwala nam zgodnie z ustawą 

wspomagać stowarzyszenia i organizacje pozarządowe. Najczęściej jest to rozwijanie sportu, 

dofinansowanie dla osób, które mają stopień niepełnosprawności. Kwotą się nie zmieniła na 

chwilę obecną – było 5 tys., w tej chwili jest 5 tys. Potem należy złożyć wniosek o wsparcie, 

jest komisja, która kwalifikuje, sprawdza poprawność wniosku i przyznaje dotacje dla 

poszczególnych organizacji pozarządowych pożytku publicznego – to wynika z ustawy 

o wolontariacie i pożytku publicznym. 

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXIX/163/2017 w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Krzeszyce z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok, którą przyjęto  

13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 
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Ad. 7 

Zastępca Wójta – Jest to działka, na której znajduje się sklep państwa Czarneckich. Na 

komisjach ten temat był omówiony. Był do tej pory w dzierżawie, na okres dłuższy niż 3 lata 

Rada musi wyrazić zgodę na taką dzierżawę. Sklepik jest potrzebny, wpłaty do naszego 

budżetu są dosyć spore, punkt jest dobry, mnóstwo klientów zatrzymujących się, kupujących 

i dla mieszkańców naszej ulicy też, ul. Skwierzyńskiej, zakłady pracy, ale i mnóstwo osób 

przejeżdżających, jest to sklepik śniadaniowo-kolacyjny że się tak wyrażę, a myślę że warto, 

chcą ludzie pracować, płacą podatki i stąd jest ta uchwała.  

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXIX/164/2017 wraz z uzasadnieniem w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na część 

działki nr 340  stanowiącej własność Gminy Krzeszyce położony w obrębie Krzeszyce, 

którą przyjęto  

13 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 8 

Wójt Gminy – Tak jak wcześniej mówiłem, że nas huragany nawiedzają, rolnicy, którzy żyją 

z uprawy to wiedzą, że ten rok bardzo ciężki był i też te deszcze nawalne, które nie ominęły 

naszego regionu – tutaj informacja i do radnych i do sołtysów, że w wyniku tych szkód 

spowodowanych przez deszcz nawalny wpłynęło do naszego urzędu 31 wniosków, w tym 2 

z terenu gminy Witnica, jeden z gminy Lubniewice, stworzono 31 protokołów w tym 2 

protokoły częściowe które przekazano do urzędu w Witnicy. W 8 gospodarstwach szkody 

ogólnej produkcji wyniosły powyżej 30% i łączna wartość oszacowanych szkód wynosiła 

296 tys. zł, w 21 gospodarstwach szkody oszacowano poniżej 30% a łączna wysokość strat 

wyniosła 523.550 zł.  

- Wiem, że wpłynęło na ręce pani Przewodniczącej od pani Krystyny Kretkowskiej pismo 

i Rada mówiła, że powoła Komisję Rewizyjną  - myślę, że temat sam się rozwiązał, bo część 

mieszkańców uważa, że wójt na etapie jakiś opracowań może wstrzymać inwestycje, ta 

inwestycja dotyczyła celu publicznego. My z panią Cytryną – architektem, mamy podpisaną 

umowę, która opracowuje projekty decyzji o warunkach zabudowy i celu publicznego. I jak 

wpłynęło z tej firmy Play o warunki zabudowy dla tych dwóch wież – bo jedna ma powstać 

w Krzeszycach i tutaj jest cisza, jakoś nikt nie protestuje, na górkach ma powstać, też na 

prywatnej działce, a druga w Maszkowie i pani Cytryna pani Marysi zaleciła, gdzie ma 

wystąpić. I dobrze, że wystąpiliśmy do konserwatora zabytków, bo tam wystąpiliśmy do 

starostwa, do wydziału dróg i na ręce starosty w zakresie ochrony gruntów rolnych i leśnych 

i tutaj decyzja konserwatora zabytków jest jednoznaczna. Nie wyraża zgody na postawienie 

tej wieży w tym miejscu ze względu na zabytkowy charakter wsi Maszków, tym bardziej że ta 

wieża przysłaniałaby widok kościoła i krzyża. Tutaj inwestor będzie musiał szukać innej 

działki. Mamy gminną działkę, ale ja wiem, że oni robią badania, gdzie w najlepszym 

miejscu. Na przykładzie tej drugiej wieży, też do gminy nie przyszyli, ma powstać na działce 

prywatnej, myśmy wskazywali swoje grunty, inwestor nie wybrał naszej. Te osoby, które się 

odwoływały to wskazywały, że na tej samej działce, ale bardziej pod lasem, czy tu od razu na 

wjeździe do Maszkowa, gdzie jest ściana lasu. Inwestor - to jest związane z dojazdem, przy 

szosie, linia energetyczna. Ja analizowałem nasze działki w Maszkowie to większość to jest 

w centrum wsi, tam ludzie mieszkają, to zaraz będzie, że nie. 

- Chciałbym jeszcze ten punkt o odsprzedaży urządzeń, bo nie wiem, jakie stanowisko Rada 

podjęła.  

Zastępca Wójta – Rada zaopiniowała pozytywnie, jest to w protokole z obrad komisji. 

Komisja jednogłośnie wyraziła zgodę, że tak.  
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Radny Wiesław Małaczyński – Czy mecenas zapoznał się z tym listem tej pani co się 

skarżyła? 

Mec. Paweł Bogacki – Ja się zapoznałem. 

Radny Wiesław Małaczyński - Tam są ślady takiej skargi na radnego troszeczkę, nie wiem 

czy to … 

Mec. Paweł Bogacki – Nie.  

Radny Bogusław Pawlak – Pani tam zarzuciła, że jest nieporządek na posesji radnego.  

Mec. Paweł Bogacki – Pod tym kątem też analizowałem. Uważam, że nie jest to kwestia 

skargi na radnego i nie powinniśmy w tym kierunku nadawać sprawie biegu. A tutaj i tak 

skutek będzie osiągnięty.  

 

Sołtys Tomasz Blatkiewicz – Chciałbym spytać o firmę zajmującą się oświetleniem, bo 

w poniedziałek, we wtorek robili oświetlenie, pół dnia światła świeciły, w środę było 

wszystko ok, a w czwartek, piątek już te same lampy nie świecą, to było jeszcze przed 

wichurami.  

Wójt Gminy – Wiem, już od razu dzwoniłem w sobotę, jeszcze jak przejechałem w sobotę 

o 18.00 to świeciło, jak wracałem o 21.00 z Gorzowa w Krzeszycach ogólne ciemności, 

myślałem że to związane z tą wichurą, wczoraj jeszcze i w sołectwie Dzierzążna tam samo 

lampy nie świeciły, są zgłoszone te wszystkie punkty i czekamy.  

Radny Dawid Hendzel – Ja zgłaszałem na komisji panu Witkowskiemu osobiście, powiedział, 

że jest to zgłoszone, jest jakaś awaria od poczty do ronda.  

Zastępca Wójta – Proszę zrozumieć, elektrycy pracują nieraz i po 18 godzin, przyjeżdżają do 

domu przed 12 w nocy i od 6 już są w pracy, jest tak dużo awarii, są gdzieniegdzie stare 

przesyły i nie da się od razu tak tego wszystkiego pozałatwiać w ciągu kilku godzin. 

Radny Ryszard Buczkowski – Jak był huragan Ksawery zgłaszaliśmy wszyscy, tu jest i sołtys, 

ale panowie z energetyki nie są ani mili, ani uczynni, jest wręcz odwrotnie, kilkaset metrów 

od posterunku energetycznego jedna linka była zerwana na wysokim napięciu. Dyspozytor 

z Sulęcina cały czas twierdził, że robią w pierwszej kolejności wysokie napięcie. 3 dni 

3 wioski nie miały zasilania, ale na niskim napięciu na Czartowie kabel leżał na ziemi, 

załączyli, a mieli robić najpierw na wysokim. To jest zwykła ludzka złośliwość, bo inaczej 

tego nie można nazwać. 

Wójt Gminy – Jest tu wiele uwag i mieszkańców i ja postaram się na którejś sesji zaprosić 

kierownika, żeby nas tu wszystkich uświadomił, jak oni działają.  

Radny Ryszard Buczkowski – 3 dni 3 wioski, kilkadziesiąt domów, a tam 4 domy. I tam 

mogli zrobić na niskim napięciu i od ręki zrobili, pomimo że słup był złamany i kabel leżał na 

ziemi. Mało tego – kierownik jeszcze tłumaczył, twierdził, że nie mogą nas zasilić, bo na 

Czartowie jest złamany słup, my jesteśmy zasilani z innej linii, nie ma nic wspólnego 

Czartów z tą częścią – z Piskorznem, Świętojańskiem i Krasnołęgiem. Nie wiem dlaczego tak 

postąpili. Na koniec ściągnęli wysięgnik, żeby upozorować, że coś robią, bo nie był 

potrzebny. Samo podniesienie linki, zawieszenie tej linki trwało – stałem z zegarkiem 

i patrzyłem – 20 minut.  

Skarbnik Gminy – Normalnie ktoś tam decyduje co jest ważniejsze, co mniej ważne. Na 

pewno to nie są jakieś złośliwości.  

Wójt Gminy – Poproszę na sesję czy na komisje kierownika służby energetycznej. 

 

Sołtys Anna Wąsowicz – Panie wójcie, my robimy kolejną drogę z funduszu sołeckiego 

i troszkę nam brakło, jest już zaczęta, rozplantowali mieszkańcy. Ale ze 3 transporty jeszcze.  

Skarbnik Gminy – ale co to znaczy troszeczkę? 

Sołtys Anna Wąsowicz – ze 3 transporty – 1500 zł.  
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Wójt Gminy – To jest pocieszające, że jak była krajówka to dotrzymał słowa kierownik, że 

jak będą robić to przekażą i przekazali dla gminy 500 ton destruktu. Pan Witkowski 

zdecydował, żeby to jak najszybciej, jeszcze w tym roku to wykorzystać z tego względu, że 

jak zobaczą, że najpierw płaczemy, że nam potrzeba, że remonty, a jak będzie to leżeć, 

zobaczą że nie wykorzystujemy, to na przyszły rok nam nie dadzą, a są w planach dalsze 

odcinki do frezowania. Nie wiem ile jeszcze tego destruktu jest.  

Skarbnik Gminy – Myślę, że to nie jest jakaś duża kwota, że trzeba jakoś pomóc. Jak są 

zaangażowani i jest tam transport.  

 

Sołtys Anna Wąsowicz – Chciałam się jeszcze spytać odnośnie opłat za sale wiejskie. Część 

mieszkańców uważa, że troszkę za wysoka jest ta opłata. Uważam, że byłoby więcej podań 

o wynajem sali wiejskiej. Obecnie jest 250 zł. Mamy małą salę, tam się zmieści około 

30 osób, nie więcej. Trudno mi powiedzieć, ile mniej.  

Wójt Gminy – Myślę, że przeanalizujemy jakie są koszty, bo sala salą, ale później 

wywiezienie nieczystości, ile prądu. My analizowaliśmy też jak to wygląda w innych 

gminach i pani Marysia Korolewicz brała z gminy Słońsk, z gminy Bogdaniec. W gminie 

Bogdaniec np. biorą od głowy, ile osób, ale kto to poleci sprawdzić.  

Sołtys Anna Wąsowicz – Są i takie, że i na 15 osób ktoś chciał z rodziną. Jeżeli ktoś pisze, że 

chce wynająć salę, podaje że na 4-5 godzin, my bierzemy opłatę jakby brał na całą dobę – to 

też jest trochę nie tak.  

Skarbnik Gminy – To można zróżnicować, wójt może tu zdecydować.  

Sołtys Anna Wąsowicz - Jeżeli robimy jako Rada Sołecka, jakieś dożynki, czy andrzejki to 

czy możemy być zwolnienia z  tej opłaty? Zawsze płacimy – raz tylko nas wójt zwolnił. 

Wójt Gminy – To też w podaniu uzasadnijcie.  

Sołtys Anna Wąsowicz – To nie jest dochodowe, zawsze to jest dla mieszkańców. 

Sołtys Marzanna Rzemieniecka – Jak robimy imprezę to nie mamy tyle osób, żeby zarobić, 

a szambo zawsze trzeba wypompować, bo jest zniszczone to szambo. 

Skarbnik Gminy - Zawsze jest duży koszt organizacyjny takich imprez, na to trzeba opłaty 

pobierać.  

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XXIX sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji.  

Obrady zakończono godz. 17.25. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:           Przewodnicząca  

 

…………………       ……………………… 

/Kamila Kędzior/      /Elżbieta Dominiczak/ 


